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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem biztosítja a Kormány, hogy legyen elegendő 
K-vitamin, ami szükséges a gyermekek fejlődéséhez? – 2. " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint bizonyára Ön is tudja, a tavasz folyamán a K-vitamin hiánya elérte a hazai gyógyszertárak
polcait. A problémát akkor, csak jó néhány hét elteltével tudták orvosolni, az akkori hírek szerint
idézem: „sikerült néhány hónapra elegendő készlethez hozzájutni”.

Sajnálattal  vettem tudomásul,  hogy ez  a  mennyiség  novemberre  erősen megfogyatkozott.  Ismét
azzal a hírrel van tele a hazai sajtó, hogy nem kapható az újszülöttek számára nélkülözhetetlen K-
vitamin a magyar patikákban.

Júniusi  felszólalásomra  adott  válaszban  Rétvári  Bence,  államtitkár  úr  elmondta,  hogy  a
kormányzatnak az ügyben közvetlen kompetenciája nincsen. Egyenesen úgy fogalmazott, hogy az
Európai Unión belül minden országban van egy gyógyszerhatóság, melynek függetlenségét törvényi
garanciák  biztosítják.  Én  azonban  azt  olvasom  az  Országos  Gyógyszerészeti  és  Élelmezés-
egészségügyi  Intézetről  szóló  28/2015.  számú  kormányrendeletben,  hogy  az  „Az  Országos
Gyógyszerészeti és Élelmezés-egészségügyi Intézet az egészségügyért felelős miniszter irányítása
alá  tartozó,  központi  hivatalként  működő központi  költségvetési  szerv.” A „független”  kifejezés
viszont ezzel szemben egyetlen egyszer sem fordul elő a jogszabály szövegében.

Ezért  úgy gondolom, hogy teljes joggal fordulok Önhöz azzal  a jelzéssel,  hogy a június végén
beszerzett 58.200 doboz K-vitamin minden bizonnyal elfogyott, de legalábbis igencsak a vége felé
jár. Azért is tartom szomorúnak az esetet,  mert erre már a nyár folyamán, az ideiglenes készlet
beszerzésekor számítani lehetett.  Az ilyen előre látható eseményre való felkészülés elmulasztása
súlyos felelőtlenség az egészségügyi kormányzat részéről.



Megerősítem  a  júniusi  felszólalásomban  elmondottakat:  -  bár  tisztában  vagyok  vele,  hogy  a
beszerzést  számos  tényező  nehezítheti  -,  de  az  újszülöttek  biztonsága  szempontjából
nélkülözhetetlen vitamin hiányát elfogadni mégsem tudom.

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

Mennyi időre elegendő K-vitamin van jelenleg a hazai gyógyszertárakban?

Hogyan fordulhatott elő, hogy a tavasszal kialakult K-vitamin hiány után újra problémát okoz a
vitamin beszerzése?

Számíthatunk-e arra, hogy sikerül a jövőre nézve megnyugtatóan rendezni a kérdést?
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